

# 外国本土汉语教师来华研修项目申请办法

孔子学院总部/国家汉办设立“外国本土汉语教师来华研修项目”，资助孔子学院专兼职本土汉语教师和外国大中小学教师来华进修。2017年21所中国高校对外国大中小学汉语教师提供49个培训班课程。项目申请办法如下：

## 一、申请网址

课程信息详情请登录：

<http://www.kzxylocalteacher.hanban.org>

## 二、开班条件

每个研修班人数须达到15人以上，研修周期1-4周，研修时间全年均可。请于2017年5月31日前申请，逾期不再受理。

## 三、申请条件

外国主流学校在职汉语教师，年龄在60岁以下，身体健康。

## 四、申请流程

1. 申请人报选相应班级，班级信息请查看：孔子学院总部/国家汉办师资处本土项目主页-本土汉语教师来华研修项目；

2. 向推荐单位(孔子学院/课堂、中国使领馆教育(文化)处(组))提交报名表；

3. 申请表通过推荐单位审核后，母语为非汉语者请直接联系培训院校测试汉语水平；具有与所报班级相符HSK证者提交证书即可，确保汉语水平与所报班级相符；

4. 向推荐单位了解录取状态。

## 五、资助办法

学员国际旅费自理，免交学费、住宿费（双人标间）、教材费。

## 六、联系方式

师资处

申俊丽（+86-10-58595740） 邮箱：[shenjunli@hanban.org](mailto:shenjunli@hanban.org)

附件：外国本土汉语教师来华研修项目申请表

## **Overseas Chinese Teachers' Training Program in China**

The Confucius Institute Headquarters(Hanban) sets up *Overseas Chinese Teachers' Training Program in China*, subsidizing full-time and part-time Chinese teachers of Confucius Institutes/Classrooms and foreign universities, colleges and schools to attend training programs in China. In 2017, 21 Chinese Universities will provide 49 training courses aiming at teachers of different levels from different countries. The guideline is hereby notified as follows.

### **I . Application website**

For course information, please login the websites as below:

<http://www.kzxylocalteacher.hanban.org>

### **II . Premise for Opening a course**

Each course shall be opened with more than 15 students, with a duration of 1 to 4 weeks at any time of the year. Please send your application forms before May 31, 2017, and applications later than that will not be accepted.

### **III. Application Requirements**

Applicants shall be Chinese language teachers from overseas main universities, colleges and schools who are under the age of 60 and in good health conditions.

### **IV. Application Procedures**

A. Choose a course online through the website ([www.kzxylocalteacher.hanban.org](http://www.kzxylocalteacher.hanban.org)) - Overseas Chinese Teachers' Training Program in China;

B. Submit the Application Form to a recommendation institution (a Confucius Institute/Classroom, or the Education/Culture Section (Office) of Chinese Embassy (Consulate-General));

C. After the application being approved by the recommendation institution, non-native Chinese speaking applicants shall directly contact the host university in China to take a Chinese evaluation test to ensure the course matches their Chinese proficiency level. Applicants with the same level of HSK certificate required may register a course directly;

D. Applicants may consult with the recommendation institution to check the status of their application.

### **V. Funding**

Tuitions, teaching materials expenses and accommodation (double room) will be covered by Hanban, while round-trip tickets shall be paid by yourselves.

### **VI. Contact Details**

Division of Teachers

SHEN Junli

(010-58595740)

E-mail:[shenjunli@hanban.org](mailto:shenjunli@hanban.org)

Attachment: Application Form of Overseas Chinese Teachers' Training Program in China